
Vážené dámy, vážení pánové,

je mi potěšením, že Vás mohu jménem Ministerstva dopravy přivítat na 4. ročníku již tradiční

konference  Trendy  evropské  dopravy  letos  na téma  -  ZŮSTANE  ČESKÁ  REPUBLIKA

KŘIŽOVATKOU EVROPY?

Konference je rozdělena do dvou bloků, kdy v úvodní části se budeme věnovat problematice

evropských programů, financování a rozvoji dopravní infrastruktury a odpoledne pak bude

věnováno mezinárodním vazbám a propojování dopravní sítě s okolními státy.

Rozvoj dopravní infrastruktury je koncepčně zachycen v Dopravních sektorových strategiích,

z nichž vychází i čerstvě schválený Operační program doprava 2014 – 2020. Ten byl schválen

Evropskou komisí 11. 5. letošního roku a tím bylo završeno dlouhé intenzivní vyjednávání

s Evropskou komisí. Prostřednictvím tohoto Programu bude moci Česká republika čerpat z

evropských fondů až 4,7 miliard eur (asi 125 miliard korun) na rozvoj silniční a železniční

infrastruktury. 

Prioritami OPD 2014 – 2020 jsou velké infrastrukturní projekty. V silniční dopravě se jedná o

dokončení  modernizace  a  dostavba  dálnice  D1,  výstavba  dálnice  D3  v Jihočeském kraji,

výstavba D11 a silnice R 35 a R11. V železniční dopravě se jedná především o dokončení

tranzitních  železničních  koridorů  a  modernizaci  trati  Praha-Kladno s připojením na  letiště

Václava Havla.

V současné době opět ožívá myšlenka financování prostřednictvím spolupráce veřejného a

soukromého sektoru  -  PPP.  Budeme se  snažit,  abychom úspěšně  zrealizovali  první  velký

projekt  PPP  v  dopravní  infrastruktuře  v ČR.  PPP  může  přispět  k  zajištění  dlouhodobě

udržitelných  aktiv  do  portfolia  dopravní  infrastruktury  ČR.  Jako  pilotní  projekty  byly

předvybrány nedokončené úseky R4 a R7. 

Důležitým tématem, kterým se Ministerstvo dopravy zabývá, je také problematika legislativy

v železniční dopravě. Tématu otevíráni trhu v železniční dopravě a novele zákona o dráhách

se budu věnovat v samostatné přednášce v průběhu prvního bloku.

Na závěr bych rád všem popřál zajímavé a podnětné setkání a příjemně strávené odpoledne na

této konferenci.

Děkuji za pozornost. 

  


